



08 OCT, 2021

Hafizah gigih majukan produk legasi Mak Ton

Utusan Malaysia, Malaysia

Page 1 of 2

Hafizah gigih majukan produk legasi Mak Ton

Oleh ISWAN SHAFIQ ISA
utusannews@mediamula.com.my

TASEK GELUGOR: Di mana ada kemahuan, di situ ada jalan. Kata-kata itu sentiasa menjadi pegangan buat seorang usahawan produk sambal ikan bilis garing di sini sejak tiga tahun lalu.

Noor Hafizah Idris, 38, berkata, meskipun mempunyai sedikit ilmu berkaitan perniagaan sebelum bergelar usahawan sepenuh masa, namun dia tidak pernah berasa ralat untuk bermula dari bawah.

Berkat kegigihan anak bongsu daripada tiga beradik itu, dia kini boleh berbangga apabila syarikatnya, Mak Ton Food Resources turut menghasilkan beberapa produk sampingan lain termasuk bawang dan peria goreng, rempeyek dan sebagainya bermula tahun ini.

Malah, wanita itu juga pernah meraih anugerah Johan Agrobazaar *Online* bagi peringkat negeri Pulau Pinang selama dua tahun berturut-turut iaitu pada 2018 dan 2019 kerana berjaya mencatatkan kadar jualan memberangsangkan meskipun perniagaannya ketika itu baru berusia 'setahun jagung'.

"Alhamdulillah, impian saya untuk meneruskan legasi perniagaan atas nama ibu (Mak Ton) tercapai juga akhirnya.

"Walaupun telah berhabis le-

bih RM10,000 ketika memulakan perniagaan ini, namun saya bersyukur kerana menerima Geran Agropreneur Muda (GAM) sebanyak RM20,000 dari FAMA (Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan) dan lain-lain bantuan untuk meneruskan perniagaan ketika ini," katanya kepada *Utusan Malaysia* di sini semalam.

Ujar pemegang Diploma Sistem Maklumat itu, ketika ini syarikatnya boleh menghasilkan sehingga 200 botol produk sambal ikan bilis garing seberat 160 gram atau lebih setiap hari selain mampu meraih pendapatan yang agak memuaskan menerusi platform jualan secara dalam talian sahaja.

Kata bekas ejen hartanah dan pekerja sektor perbankan itu lagi, peralihan fasa dalam program Pelan Pemulihan Negara (PPN) ketika ini juga memberi peluang kepadanya untuk kembali menyusun semula strategi perniagaan agar lebih berdaya saing.

"Buat masa ini, saya banyak menumpukan kaedah pemasaran produk secara dalam talian termasuk melalui Facebook dan Shopee memandangkan kaedah konvensional seperti ekspo, pameran dan sebagainya agak terhad.

"Dulu, kerja-kerja pemasaran produk saya banyak dibantu oleh ejen-ejen, namun, apabila kurang sesi *coaching* (latihan) untuk

mereka, maka saya kini banyak bergerak sendiri," katanya yang sedang menunggu pensijilan halal dan MeSTI untuk melebarkan lagi sayap perniagaannya.

Jelas Noor Hafizah, selain perniagaan berasaskan makanan, dia juga memberanikan diri untuk meneroka bidang minuman menerusi produk yang dikenali sebagai Teh Tarik Pak Deris di bawah syarikat yang sama.

"Untuk produk '*offline*' (bukan dijual secara dalam talian), pasaran utama saya lebih tertumpu kepada Pulau Pinang walaupun saya dimaklumkan ada seorang pengedar saya berjaya menembusi beberapa pasaran stesen minyak Shell di sekitar Selangor dan Kuala Lumpur pada ketika ini.

"Insya-Allah, jika keadaan kembali stabil selepas ini (pasca pandemik Covid-19), saya bercadang untuk meletakkan semua produk saya di K-Shoppe (rangkai kedai Agrobazaar milik FAMA) di seluruh negeri selain mula mengintai peluang untuk memasuki pasar raya dan sebagainya," katanya.

Produk Mak Ton khususnya sambal ikan bilis garing yang mendapat permintaan tinggi di pasaran itu dijual pada harga RM15 manakala lain-lain produk khususnya bawang goreng dijual bermula pada harga RM20 untuk saiz seberat 200 gram.



NOOR Hafizah Idris menunjukkan produk Sambal Bilis Goreng Mak Ton, salah satu produk yang cukup laris di pasaran terutama selepas dia memasarkannya secara dalam talian.



08 OCT, 2021

Hafizah gigih majukan produk legasi Mak Ton

Utusan Malaysia, Malaysia

Page 2 of 2

SUMMARIES

Utusannews@mediamulia.com.my

TASEK GELUGOR: Di mana ada kemahuan, di situ ada jalan. Kata-kata itu sentiasa menjadi pegangan buat seorang usahawan produk sambal ikan bilis garing di sini sejak tiga tahun lalu. Noor Hafizah Idris, 38, berkata, meskipun mempunyai sedikit ilmu berkaitan perniagaan sebelum bergelar usahawan sepenuh masa, namun dia tidak pernah berasa ralat untuk bermula dari bawah.